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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott har sammanträtt 
den 

7 juni 2022 

Protokollet har justerats den  13 juni 2022 

Anslaget sattes upp den 14 juni 2022 

Anslaget tas ner den 6 juli 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  5 juli 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning, Kommunalvägen 28, 
Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Föredragningslistan godkänns. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 

Inget jäv anmäls. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 3   

    
Diarienummer KS-2022/1022.109    

 

 

 

Utökning av verksamhetsområden för vatten och avlopp samt 
dagvatten i Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Verksamhetsområden för vattenförsörjning, spillvattenavlopp och dagvattenavlopp i 

enlighet med bilagorna till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 11 april 2022 

godkänns. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun är anslutet till Stockholm Vatten AB:s allmänna va-anläggning. 

De områden inom kommunen som betjänas med allmänt vatten och avlopp ingår i 

verksamhetsområden för dessa tjänster. I takt med att kommunen byggs ut måste 

verksamhetsområdet utökas med de berörda delarna av kommunen så att va-

anläggningen kan utnyttjas även där. Stockholm Vatten AB har hemställt om att 

Huddinge kommun ska godkänna förslaget till utökning av verksamhetsområden i 

Huddinge, se bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Förslaget om ändring av VA-verksamhetsområdet innebär en utökning av 

verksamhetsområdesgränsen för vattenförsörjning och spillvattenavlopp för området 

Gladö kvarn, i enlighet med bilaga 2 till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Förslaget om ändring av VA-verksamhetsområdet innebär en utökning av 

verksamhetsområdesgränsen för dagvattenavlopp för området Gladö kvarn, i enlighet 

med bilaga 3 till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 4   

    
Diarienummer KS-2022/972.313    

 

 

 

Detaljplan för Drakskeppet 1 med flera - beslut om 
planuppdrag  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att pröva ny detaljplan för fastigheten 

Drakskeppet 1 med flera inom kommundelen Vårby i enlighet med 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 4 maj 2022. 

 

Sammanfattning 

Syftet med planläggningen är att pröva ny bebyggelse för bostäder, handel, service 

och parkering inom ett mycket stationsnära läge i Vårby Haga samt en ny gestaltning 

av Solhagavägen och utformning av området runt Masmo station. Planläggningen 

syftar även till att pröva den nya bebyggelsens skala, struktur och typologi och hur 

den på ett omsorgsfullt sätt kan bidra med att tillföra en ny årsring som samspelar 

med områdets utpekade kulturhistoriska miljö. 

 

Projektet bygger på idén om att aktivera stråket bakom bostadshuset ”Ormen-Långe” 

mellan Vårby udde och Masmo station genom aktiva bottenvåningar som förstärker 

kopplingen igenom området och stärker trygghetskänslor såväl som skapar en ökad 

stadsmässighet. Masmotorget utvecklas till en attraktiv målpunkt med lokaler som 

upplåts till service i bottenvåningar. 

 

Projektet ska bidra till en jämnare balans i bostadsutbudet med blandade 

lägenhetsstorlekar och upplåtelseform. 

 

Planområdet utgör ca 2 ha och omfattar markparkering och garage för bil, gata, torg 

samt liten del naturmark. Planområdet utgörs främst av Drakskeppet 1 där Huge AB 

är lagfaren ägare samt del av Haga 1:108 som kommunen direktanvisar till Titania 

Projektutveckling AB. 

 

Viktiga frågor att hantera i planarbetet är bland annat hög risk för sulfidberg, skyfall 

och dagvatten, höga naturvärden samt hantering av befintliga parkeringsplatser 

samtidigt som det nya parkeringsbehovet ska tillgodoses. Ett tätt samarbete med 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  8 (18) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

Trafikförvaltningen och Trafikverket är viktigt då projektet och tidplanen ska 

samordnas med Spårväg syd och Tvärförbindelse Södertörn. 

 

Planarbetet kommer att bedrivas med utökat förfarande eftersom det bedöms vara av 

allmänt intresse då det påverkar allmän plats med torg och gågata. Planen bedöms 

också vara av stor betydelse då det berör en särskilt känslig kulturmiljö. Initialt 

bedöms inte detaljplanen medföra en betydande miljöpåverkan. 

 

Planarbetet har en preliminär tidplan som anger antagande under kvartal 4 2024. 

 

Förvaltningens bedömning är att uppdraget är i linje med tidigare ställningstaganden, 

det stämmer överens med den gällande översiktsplanen (ÖP 2030) och den pågående 

revideringen av översiktsplan (samråd ÖP 2050). Projektet kommer kunna bidra till 

positiva effekter för planområdet, Vårby och kommunen. 

 
Överläggning 

Överläggningen omfattar även paragraf 5 i detta protokoll 

 

Carinna Soares de Sousa, planarkitekt, plansektionen, och Amra Imamovic, 

exploateringsingenjör, mark- och exploateringssektionen, informerar om ärendet. 

 

I ärendet yttrar sig Yossi Sigal (S), Sara Heelge Vikmång (S), Anna Hjalmarsson, 

planarkitekt, plansektionen, Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör, Christian 

Ottosson (C) och Gunilla Helmerson (M). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/1275.214, KS-2022/1276    

 

 

 

Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Huge Bostäder 
AB samt markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och 
Titania Projektutveckling AB inom kommundelen Vårby  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Huge Bostäder AB rörande 

fastigheten Drakskeppet 1 med flera inom kommundelen Vårby, godkänns i enlighet 

med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 maj 

2022 (KS-2022/1276). 

2. Markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Titania Projektutveckling AB 

rörande fastigheten Drakskeppet 1 med flera inom kommundelen Vårby, godkänns i 

enlighet med bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

10 maj 2022 (KS-2022/1275). 

 

Sammanfattning 

Huge Bostäder AB och Titania Projektutveckling AB har tillsammans fått positivt 

planbesked för fastigheten Drakskeppet 1, som ägs av Huge Bostäder, och del av 

kommunens fastighet Haga 1:108 i kommundelen Vårby. Projektet syftar till att 

möjliggöra ca 500 nya bostäder samt lokaler längs Solhagavägen och vid 

Masmotorget. Projektet ligger inom Spårväg syds influensområde. 

Bostadsbebyggelsen som föreslås är flerfamiljshus av blandad upplåtelseform med 

inriktningen att huvuddelen av lägenheterna ska upplåtas med bostadsrätt eller 

äganderätt. Upplåtelseformen inom kommunens mark som direktanvisas kommer 

enbart att vara bostadsrätt eller äganderätt. En preliminär tidplan är att detaljplanen 

kan antas under kvartal 4 år 2024. Beskrivning avseende planuppdraget redovisas i ett 

separat ärende till kommunstyrelsen, KS-2022/972.313. 

 

Med anledning av föreslaget planuppdrag har mark- och exploateringssektionen 

upprättat ett förslag till intentionsavtal mellan kommunen och Huge Bostäder AB 

samt ett förslag till markanvisningsavtal mellan kommunen och Titania 

Projektutveckling AB. Avtalen reglerar bland annat inriktning för ny detaljplan, 

kommande marköverlåtelser och kostnader för allmänna anläggningar. 
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Kommunen kommer att få intäkter från markförsäljning samt exploateringsersättning 

för genomförandet av allmänna anläggningar. Kommunens driftkostnader bedöms 

öka i liten utsträckning eftersom det redan finns allmän platsmark i området. Projektet 

bedöms ge ett positivt nettoresultat för kommunen. 

 
Överläggning 

Se paragraf 4 i detta protokoll för överläggning. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2021/942.361    

 

 

 

Genomförandebeslut för upprustning av Drejarparken  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Upprustning av Drejarparken genomförs i enlighet med kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 april 2022. 

2. För upprustning av Drejarparken i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 25 april 2022 godkänns en nettoinvesteringsbudget om 

11 miljoner kronor. 

 

Sammanfattning 

Drejarparken föreslås att rustas upp i enlighet med intentionerna i park- respektive 

lekplatsprogrammet. Behovet att utveckla parken har ökat då närliggande 

Utsäljeparken planeras för annan markanvändning. Målet med projektet är att öka 

parkens attraktivitet genom att skapa fler målpunkter. Drejarparken planeras att bli en 

viktig grön mötesplats för boende i området. 

 

För upprustning av Drejarparken godkänns en nettoinvesteringsbudget om 

11 miljoner kronor. Byggnation planeras starta under andra halvåret 2022 och 

slutföras år 2023. 

 
Överläggning 

Camilla Fransson, landskapsarkitekt, trafik- och landskapssektionen, informerar om 

ärendet. 

 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C) och Gunilla Helmerson (M). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 7   

    
Diarienummer KS-2022/1211.351    

 

 

 

Genomförandebeslut för gång- och cykelbana längs 
Stambanevägen  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Sammanfattning 

Kommunens cykelplan pekar ut Stambanevägen som en saknad länk som ska byggas 

ut till ett huvudcykelstråk. I förlängningen knyter gång- och cykelbanan ihop 

pendlingsstråket för cykel från Älvsjö ner till Huddinge C, till det regionala stråket 

längs med Häradsvägen samt att cykelbanan kopplas samman med Stuvsta station. 

 

I dagsläget finns en gångbana som är 1,5 meter bred längs Stambanevägen, cyklister 

är hänvisade att köra i blandtrafik. Befintliga övergångsställen är inte 

hastighetssäkrade och gångpassage saknas vid Byalagsvägen. Förvaltningen föreslår 

att en utpekad sträcka på omkring 450 meter längs Stambanevägen kompletteras med 

en kombinerad gång- och cykelbana på 3 meter samt hastighetssäkrade 

övergångsställen. Kostnadskalkylen för att genomföra investeringsprojektet är totalt 

12,4 miljoner kronor, inklusive statlig medfinansiering om 3,5 miljoner kronor. 

 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen ger förvaltningen i 

uppdrag att bygga gång- och cykelbana på utpekad del av Stambanevägen. 

 
Överläggning 

Edit Knutas, enhetschef, trafik- och landskapssektionen, informerar om ärendet. 

 

I ärendet yttrar sig Gunilla Helmerson (M), Nicklas Lord, sektionschef, trafik- och 

landskapssektionen, Christian Ottosson (C), Peter Sandell Johansson, projektledare, 

gatuprojektsektionen, Anders Abel (MP), Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör, Jon 

Hugmark, projektledare, gatuprojektsektionen, Yossi Sigal (S), Rolf Johansson (KD) 

och Martina Leopold-Skoglund, sektionschef, plansektionen. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2020/303.214    

 

 

 

Mark- och genomförandeavtal avseende Traversen 3 mellan 
Huddinge kommun och Aktiebolaget H Forssells 
Smidesverkstad  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och Aktiebolaget H 

Forsells Smidesverkstad avseende Traversen 3 i kommundelen Länna godkänns i 

enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

10 maj 2022. 

 

Sammanfattning 

Länna industriområde är beläget i den östra kommundelen, där Norra Länna är en del. 

En utvidgning av industriområdet pågår dels genom utbyggnad av en befintlig 

detaljplan från 1991, nedan kallat Norra Länna etapp 1, dels genom framtagande av 

en ny detaljplan, nedan kallat Norra Länna etapp 2. 

 

Syftet med utbyggnad enligt befintlig detaljplan, Norra Länna etapp 1, är att 

fastigheter för verksamheter behöver tillgängliggöras på grund av kommande 

exploatering i Storängens industriområde. Ärendet avser en försäljning av fastigheten 

Traversen 3 i Norra Länna etapp 1. 

 

Kommunen äger idag fastigheten Traversen 3 och har nu för avsikt att sälja marken. 

För att reglera genomförandet av detaljplanen och försäljningen av fastigheten har 

förslag till mark- och genomförandeavtal upprättats mellan kommunen och 

Aktiebolaget H AB H Forssells smidesverkstad. Fastigheten är 12 477 m2 stor och 

köpeskillingen uppgår till ca 30 miljoner kronor. Enligt detaljplanen är marken 

planlagd som industri/kontor. Innan fastigheten kan tillträdas av köparen behöver 

kommunen bygga ut gata och vändplan inom Norra Länna etapp 1 samt iordningställa 

kvartersmarken genom grovplanering. 

 

Det ekonomiska nettot för försäljning av verksamhetsmark och utbyggnad av Norra 

Länna etapp 1 bedöms ge ett marginellt överskott för kommunen. När ett nytt förslag 

på detaljplan tagits fram och markförsäljning har slutförts i kommande etapp 2 
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förväntas kommunen få ett positivt ekonomiskt resultat för utbyggnaden av hela 

denna del av Norra Länna industriområde, etapp 1 och 2 sammantaget. 

 

Tillträde till fastigheten Traversen 3 är satt till oktober 2023 då kommunen beräknar 

ha byggt klart sina anläggningar samt slutfört grovplanering av kvartersmarken, vilket 

är nödvändigt för att tillträde till fastigheten Traversen 3 och intilliggande fastigheter. 

 

En viktig förutsättning för fastigheterna i Norra Länna etapp 1 är att de måste förhålla 

sig till begränsningar enligt detaljplan och får inte inkräkta på det intilliggande 

naturreservatet. I övrigt innehåller avtalet sedvanliga villkor för mark- och 

genomförandeavtal.  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 7 juni 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2020/635.312    

 

 

 

Revidering av Översiktsplan 2030, beslut om granskning   

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Godkänna förslag till Vårt framtida Huddinge – översiktsplan för Huddinge 

kommun inför granskning i enlighet med bilaga till förvaltningens tjänsteutlåtande 

den 4 maj 2022 

2. Gå ut på granskning med Vårt framtida Huddinge – översiktsplan för Huddinge 

kommun inklusive hållbarhetsbedömning i enlighet förvaltningens tjänsteutlåtande 

daterat den 4 maj 2022. 

 

Sammanfattning 

I juni 2020 gav Kommunfullmäktige kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 

inleda arbetet med att revidera Huddinges översiktsplan 2030. Av beslutet framgår att 

revideringen av översiktsplanen ska göras i digitalt format och att översiktsplanen ska 

förhålla sig till nationella, regionala samt internationella målsättningar såsom Agenda 

2030. 

 

Planförslaget har under perioden december till mars varit ute på samråd, med 

möjlighet för såväl invånare, grannkommuner, myndigheter och andra att tycka till. 

Ett flertal dialogaktiviteter har genomförts under denna tid, med vissa begränsningar 

till följd av restriktioner med anledning av den då pågående pandemin. Sammanlagt 

har dryga 100 yttranden kommit in under samrådstiden. 

 

Planförslaget har sedan reviderats utifrån såväl dessa samrådssynpunkter som utifrån 

åtgärdsförslag i den parallella processen för hållbarhetsbedömning, samt övriga 

kompletteringar som inte hanns med till samrådsskedet. 

 

Bland de större förändringar som gjorts är: 

• Skogås och Trångsund har konkretiserats på markanvändningskartan så att 

detta utvecklingsområde redovisas med samma detaljeringsgrad som övriga 

utvecklingsområden. Kategorin Utvecklingsområde under pågående 

fördjupning har därför utgått. 
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• Plankartans tidigare två aspekter (Hänsynskarta och Markanvändningskarta) 

har kompletterats med en Utvecklingsinriktning på karta som syftar till att ge 

en övergripande bild av den fysiska utvecklingen i kommunen.) 

• De geografiska inriktningarna har kompletterats dels utifrån åtgärdsförslag i 

hållbarhetskonsekvensbeskrivningen, dels utifrån inkomna yttranden. 

• Verksamhetsområde under utredning vid Lissma mot Jordbro till har tagits 

bort (samrådssynpunkt, HKB). 

• Ett planerat byte av kommunens webkartesystem inom ramen för 

Södertörnskommunernas geodatasamarbete har genomförts, vilket förändrat 

utseendet och funktionerna i den digitala kartan något. 

 

Planförslaget föreslås nu skickas ut för granskning under 17 juni – 15 oktober. Efter 

granskning får förslaget endast revideras i mindre delar innan antagande. Om 

planförslaget ändras väsentligt behöver en ny granskningsomgång ske. Planförslaget 

planeras för antagande kring årsskiftet 2022/2023. 

 
Överläggning 

Maria Strandberg, översiktsplanerare, strategiska sektionen, informerar om ärendet. 

 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Anders Abel (MP) och Yossi Sigal (S). 
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Diarienummer KS-2022/341.919    

 

 

 

Nomineringar till Byggnadspriset 2022  

 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts beslut 

Samhällsbyggnadsutskottet beslutar att de fem utvalda objekten enligt 

tjänsteutlåtande daterat den 4 maj 2022 ska nomineras till Huddinges Byggnadspris 

2022. 

 

Sammanfattning 

Efter en nomineringsprocess under februari–april 2022 har fem objekt valts ut som 

kandidater för Huddinges Byggnadspris 2022. De fem objekten är: 

 

• Kombinerat äldreboende och förskola i Snättringe (fastigheten Bildhuggaren 

1) 

• Mindre flerfamiljshus i Snättringe (fastigheten Vidar 14) 

• Skogsvillan, enfamiljshus i Gladö-Lissma (fastigheten Lissma 4:524) 

• Om- och tillbyggnad av Tomtbergaskolan i Sjödalen (fastigheten 

Tomtbergaskolan 6) 

• Del av kvarteret Brandstegen i Sjödalen (fastigheterna Brandstegen 10 och 11) 

 

Efter sommaren kommer de fem objekten att offentliggöras och ett förfarande med 

omröstning bland allmänheten att ske. Det objekt som får flest röster kommer att 

tilldelas priset. 

 
Överläggning 

Waldemar Hessel, planarkitekt, Lotta Berntzon, miljöplanerare och Jonas Kinell, 

planarkitekt, plansektionen, informerar om ärendet. 

 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Rasmus Lenefors (S), Anders Abel (MP), 

Britt Björneke (V), Gunilla Helmerson (M), Rolf Johansson (KD), Sara Heelge 

Vikmång (S), Yossi Sigal (S) och Ann-Marie Högberg (S). 

 
Propositioner 

Tjänstgörande ordföranden frågar om kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 

kan besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Övriga frågor  

 

Inga övriga frågor behandlas vid dagens sammanträde. 

 
 

 


